
 
 

EYLÜL AYI MECLİS TOPLANTISI 
- 28.09.2022 – 

Sayın Başkan, 
Değerli Meclis Üyeleri, 
Antalya Ticaret Borsası Yönetim Kurulu ve kendi adıma hepinizi saygıyla selamlıyorum. 
54’üncü ve bu dönemin son Meclis toplantımıza hoş geldiniz. 
 
Değerli Arkadaşlar, 
Meclis Üyemiz Hakkı ERGİN CİVAN’ın babası Ali Ruşen CİVAN dün hakkın rahmetine 
kavuştu. Ergin Bey ve kederli ailesine baş sağlığı, Ali Amca’mıza Allah’tan rahmet diliyorum. 
Mekânı cennet olsun. 
 
Değerli Meclis Üyeleri, 
Sürdürülebilirliği, takip edilebilirliği, hesap verebilirliği ve ortak hareket etme kültürünü 
kendisine ilke edinen Borsamız 2018-2022 dönemindeki çalışmalarını da bu kapsamda 
tamamlamaktadır. Yönetim kurulu üyeleri, meclis üyeleri ve meslek komiteleri üyeleriyle başta 
sektörümüz olmak üzere kentimiz, bölgemiz ve ülkemiz gündemindeki konulara hassasiyetle 
yaklaşmış ve sorunların çözümü için çaba sarf etmiştir. Bu dönemde birlikte görev yaptığım 
sizlere ve tüm organ üyelerine teşekkür ediyorum. 
 
Değerli Arkadaşlar, 
Gelenek olduğu üzere son meclis toplantılarımızda dönem süresi içerisinde yapılan 
faaliyetlerimizden bahsedeceğim. Bu dönemde yaptıklarımızı ve yapacaklarımızı özetle sizlerle 
paylaşacağım. 2018-2022 dönemi Borsa tarihimiz boyunca geçirdiğimiz dönemlerin en 
zorlarından olmuştur. Etkisini halen çeşitli varyantlarla devam ettiren koranavirüs 
hatırlayacağınız gibi bazı dönemlerde etkisini artırdı. Eş, dost, arkadaş ve tüm insanlığın 
vefatına ve sağlık sorunları yaşamasına yol açtı. Bu dönemde hayatını kaybedenlere Allah’tan 
rahmet diliyorum. Diğer taraftan tüm insanlığı evlere hapsetti. Sadece halk sağlığı açısından 
değil ekonomik gelişmeler açısından da ciddi sorunlar yaşamamıza neden oldu. Bazı 
dönemlerde günlük hayatın ve ekonominin yavaş seyretmek zorunda olduğu bir dönem yaşadık. 
Allah o günleri bizlere bir daha yaşatmasın. 
 
Değerli Arkadaşlar, 
İnsanlığın yaşadığı bu zor dönemde sağlık ve tarımın önemi bir kez daha ortaya çıktı. Yıllardır 
tarımın stratejik sektör olduğu ve özel önem verilmesi, desteklenmesi gerektiği tespitimizi bu 
zor zamanlarda anlamayan kalmadı. Öncelikle virüsün en şiddetli seyrettiği dönemde dahi 
çalışmaktan imtina etmeyen sağlık ve tarım çalışanlarına, üreten, üretilen ürünleri; işleyen, 
ticaretini yapan, tüketicilere ulaştıran ve tüm bu aşamalarda görev yapan kişi ve kurumlara 
teşekkür ediyoruz. Borsamız bu dönemde de ortak akılla hareket etmiştir. Salgının ülkemizde 
görülmesiyle birlikte meslek komitesi üyelerimizle değerlendirme toplantıları yaptık. 
Üyelerimizle birebir görüşmelerde bulunduk ve anketler uyguladık. Başkanlığını yürüttüğümüz 
Antalya Tarım Konseyi üyelerinin de görüşlerini alarak raporlar hazırladık. Meslek komitesi 
üyelerimizden karşılaştıkları sorunlarla ilgili görüşlerini ve taleplerini gün be gün hızla alıp 
başta TOBB ve bakanlıklar olmak üzere tüm ilgililerle paylaştık. Yereldeki akut 
problemlerimizi de başta valimiz olmak üzere ilgili müdür ve yetkililerle paylaştık. İlgili 
taleplerimize ilgi gösteren ve çözümü arayan kurumlarımızın yöneticilerine ve çalışanlarına bir 
kez daha teşekkürlerimi sunuyorum. Devam etmekte olan sorunlarımızın çözüme kavuşması 
içinse uğraşmaya devam ediyoruz. 



 
 
 
Değerli Meclis Üyeleri, 
Meslek komitelerimiz yalnızca koronavirüs döneminde değil her daim çalışmalarımıza yön 
veren Borsamızın mutfağı konumundadır. Göreve başladığımız 2018 yılı Nisan yılından 
bugüne kadar 10’u müşterek 227 adet meslek komitesi toplantısı gerçekleştirmişiz. Toplam 507 
adet karar almışız. Tabi bizler için alınan kararların niceliğinden çok niteliği önemlidir. 
Aldığımız kararları başta üst kurumumuz Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği olmak üzere ilgili 
bakanlıklara, valiliğimize, büyükşehir ve ilçe belediyelerimize ve ilgili diğer mercilere ilettik 
ve kararlılıkla takipçisi olduk. 
 
Bu kapsamda gerek üyelerimizden gerek meslek komitelerimizden gelen toplam 40 adet 
sorunla ilgili yazılı başvuruda bulunduk ve çözüm önerilerimizle taleplerimizi ilettik. 
Bunlardan 9 adedini çözüme kavuştururken 11 adediyle ilgili kısmi çözüm elde ettik. Kalan 20 
adedinin takipçisi olmaya devam etmekteyiz. Rusya Federasyonu kotaları, iklim koşullarında 
kaynaklanan tarımsal zararları, ormanda odun dışı hasatla ilgili sorunları, su kullanımı 
sorunları, örtüaltı ve haldeki donanımla ilgili güvenlik sorunları ile haldeki trafik sorunları gibi 
konularda belirli çözümlere ulaştık. Bu arada lisanslı depoculuk, vergi muafiyetleri, enerji 
maliyetleri ve uygun koşullu krediye erişim gibi konularda yaptığımız başvurulara henüz 
tatminkâr bir cevap alamadık. Tüm üyelerimizi genel olarak yakından ilgilendiren bu ve benzeri 
konulardaki taleplerimizi her aşamada takip etmeye devam edeceğiz. 
 
Değerli Meclis Üyeleri, Bu dönemde; 

• Yöresel Ürünler Projemiz kapsamında çalışmaları Borsamızca yürütülen Korkuteli Karyağdı 
Armudu ve Antalya Tavşan Yüreği Zeytini’ne coğrafi işaret kazandırıldık. 

• YÖREX’i 10. ve 11. kez düzenledik. 
• Antalya Tarım Konseyi’miz liderliğinde yerel yönetimlerimiz ve oda borsalarımızla 

25.Hasyurt Tarım Fuarı’nı düzenledik. 
• Zeytinpark’ın korunmasına yönelik çalışmalarımızı devam ettirdik. Büyükşehir Belediyesi 

ve Akdeniz Üniversitesi ile Zeytinpark kapsamlı protokoller imzaladık. 
• Canlı hayvan borsamızın 2.etabını tamamladık. Maliyetlerin stabil hale gelmesiyle projemizi 

önümüzdeki dönemde tamamlamaya çalışacağız. 
• Büyükşehir belediyemizle yaptığımız protokol ile Antalya hallerinde işlem gören yaş meyve 

sebze miktar ve fiyatlarını içeren “Antalya Yaş Meyve Sebze Endeksi” ile “Antalya Domates 
Endeksi” hazırlayarak kamuoyu paylaşamaya başladık. 

• Nefes Kredisi’ni 8. kez üyelerimizin kullanımına sunarak zor dönemde üyesinin yanında 
duran Borsa geleneğimizi sürdürdük. 

• Antalya İli Geleneksel ve Yöresel Tarım Ürünleri İhracatının Geliştirilmesi URGE 
Projemizi tamamladık. Yaş Sebze İhracatın Geliştirilmesi UR-GE Projesi ile Kesme Çiçek 
İhracatın Geliştirilmesi URGE Projesi’ne başladık. 

• Kurumsal belleğe Borsamızın 100 yıllık serüvenini konu alan 100.Yıl Belgesel Filmi’ni ve 
kitabını hazırladık. 

• WEB sayfamızı çağın gerekliliklerine uygun hale getirerek; online işlemler bölümlerini 
geliştirdik, Tarımsal Karbon Ayak İzi Hesaplama ve Tarımsal Ticaret Portalı yazılımları 
yaparak üyelerimizin ve sektörümüzün hizmetine sunduk. 

 
Değerli Arkadaşlar, 



 
 
• Borsamız liderliğinde başkanlığını yürüttüğümüz Antalya Tarım Konseyi, Antalya Tarım ve 

Orman Müdürlüğü, Dünya Tarım ve Gıda Örgütü, yerel yönetimler, oda ve borsalar, basın 
yayın organları ve pek çok kurum ve kuruluş ile işbirliği yaparak; finansman, istihdam, 
kuraklık, iklim değişikliği, çevre, biyoçeşitlilik, göç, tarım toprakları, sosyal güvenlik, 
coğrafi işaret, tarım ve ekonomi konulu değerlendirme, diyalog güçlendirme, bölgesel 
istişare, çalışma, işbirliği, sektörel analiz toplantıları ve uluslararası çalıştaylar düzenledik. 
Sorunların ve çözüm önerilerinin bu toplantılarda ilgilileriyle paylaşılmasını sağlarken 
toplantı sonu raporlarıyla taleplerimizi ilettik ve takipçisi olduk. 

• Birleştirilmiş meslek komitesi toplantılarındaki konuklarımıza sorunlarımızı direk ileterek 
çözüm aradık. Tarım, iklim ve ekonomi konulu tarım sohbetleri düzenleyerek üyelerimizin 
faydalanmasını sağladık. 

 
 
 
 
• Antalya İl Tarım ve Orman Müdürlüğü’müz ile işbirliği protokolü imzalayarak; zeytin, 

peynir, süt, tıbbi ve aromatik bitkiler gibi pek çok konuda online eğitim programları 
hazırlayarak üyelerimizin, sektörümüzün ve tarıma ilgi duyan kamuoyunun ilgisine sunduk. 
İlginin yoğun olduğu eğitimlerimizi 1 milyonun üzerinde izlenmeye ulaştı. 

• Uluslararası ve ulusal pek çok kişi ve heyeti Borsamızda ağırlayarak ülkeler ve kentler arası 
tarımsal işbirliği imkânlarına zemin aradık. İş insanlarını yatırım için Antalya’ya davet ettik. 
Üyelerimizin network kurmalarını sağladık. 

• Üyelerimizin başka illerde düzenlenen fuar ve etkinlikleri ziyaretini teşvik ettik.  
• Birçok kurum ile işbirliği protokolleri imzalayarak üyelerimize, kentimize, sektörümüze ve 

hemşerilerimize ilave fayda yaratma için çalıştık.  
• Hazırladığımız kitapları, raporları, sunumları ve çeşitli dokümanları üyelerimizin ve 

kamuoyunun dikkatine sunduk. Hepsini web sayfamızdan inceleyebilir ve bilgisayarınıza 
indirebilirsiniz. 

• “ISO 9001 2015 Kalite Yönetim Sistemi” ve “TSE IS0-10002 Müşteri Memnuniyeti 
Yönetim Sistemi”ni Akdeniz’de alan ilk Borsa olma özelliği gösterdik. Sistemle ilgili 
yapılan denetimleri başarıyla tamamlayarak belgelerimizi yeniledik. TOBB Akreditasyon 
Belgemizi yenileyerek üyelerimize 5 yıldızlı hizmet sunmayı sürdürdük.  

• YÖREX Projesi ile katıldığımız Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği ve Türkiye Ekonomi 
Politikaları Araştırma Vakfı işbirliğinde düzenlenen “Oda ve Borsa Proje Yarışması”nda 
123 proje arasından jüri özel ödülüne layık görüldük. 

• Gıda ve eğitim araç gereçleri yardımlarımızı artırarak sürdürdük. Antalya Ticaret Borsası 
Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi’ne endüstri 4.0 robotik kodlama sınıfını kazandırdık. 
Koronavirüs tedavisinde kilit rol oynayan 4 adet yüksek akış oksijen cihazını İl Sağlık 
Müdürlüğü’ne bağışlayarak halkımızın hizmetine sunulmasını sağladık. Manavgat yangını 
nedeniyle Borsamız tarafından 100 ton saman ve yem ile diğer oda borsalardan gelen saman, 
yem ve gıda gibi ayni yardımları Manavgatlı hemşerilerimize ulaştırdık. Kamu yararı 
gördüğümüz pek çok etkinliğe de destek olduk. 

• Katıldığımız toplantılarda; ülkemiz, kentimiz ve sektörümüzle ilgili yaşadığımız sorunları, 
beklentilerimizi ve çözüm önerilerimizi iş dünyamız ve ilgilileri ile paylaştık. 

• TMO-TOBB Tarım Ürünleri Lisanslı Depoculuk Sanayi ve Ticaret A.Ş. ve Türkiye Ürün 
İhtisas Borsası A.Ş.'ye (TÜRİB) ortak olduk. TÜRİB ortalığımızla birlikte TÜRİB acentesi 
olduk. 

http://www.tmo-tobblidas.com.tr/


 
 
• Ürün Piyasası Aracı Kurumu’na (ÜPAK) ortaklık içinde gerekli çalışmaları yürütmekteyiz. 
• AHB Hayvancılık A.Ş.’nin faaliyet alanını gelişen koşullara ayak uydurarak Antalya Çevre 

Tarım Hayvancılık Ticaret Anonim Şirketi olarak değiştirdik ve genişlettik. 
• Yazılı ve görsel medyada; tarımsal üretim, ticaret, istihdam ve sosyal güvenlik gibi 

konularda sorunlar, beklentiler ve çözüm önerilerimizi dile getirdik. 
 
Çalışmalarımıza önümüzdeki dönemde de hız kesmeden devam etmek arzusundayız. Mesafe 
aldığımız tüm projelerimizi tamamlamaya, üyelerimizin yararına yeni projeleri görüşlerinize 
sunmaya ve ortak akılla birlikte hareket etmeye talibiz. Yüzyılı aşan birikimi ve muazzam 
geçmişi ile gurur duyduğumuz borsamızın, gelecek nesillere yüz akıyla tesliminde emeği olan 
tüm arkadaşlarıma bir kez daha teşekkür ediyorum. Üyelerimize, sektörümüze, hemşerilerimize 
ve nihayet ülkemize hizmet etmekten hiç yorulmadık, ilk gün şevkiyle hizmet etmeye de 
motiveyiz.     
 
Değerli Meclis Üyeleri, 
Sözlerime tamamlarken; Üyelerimizin teveccühü ve güveniyle seçilen ve dört buçuk yıldır 
görevlerini layıkıyla yerine getiren ailesinden, sosyal hayatından ve işinden fedakarlık ederek 
sektörleri adına çalışan meslek komitesi üyelerimize, siz kıymetli meclis üyelerimize, yönetim 
kurulunda birlikte mesai harcadığım arkadaşlarıma, dönemimiz boyunca birlikte görev 
yaptığımız bakanlarımıza, TOBB Başkanımız Sayın Rifat HİSARCIKLIOĞLU ve yönetim 
kurulu üyelerine, milletvekillerimize, valilerimize, belediye başkanlarımıza, kurum ve 
kuruluşlarımızın yöneticilerine, Antalya başta olmak 
 
üzere oda ve borsalarımızın yönetim kurulları ve başkanlarına, meslek ve sivil toplum 
kuruluşlarımıza ve çalışma arkadaşlarımıza teşekkür ediyorum. 
 
1 Ekim 2022 tarihinde gerçekleştireceğimiz Borsamız seçimlerinin, ülkemizin en seçkin 
kurumları arasında bulunan Borsamız geleneklerine uygun bir biçimde tamamlayacağına 
inancım tamdır. Tüm üyelerimizi oylarını kullanmaya davet ediyorum. Borsamız seçimlerinin; 
kurumumuz, üyelerimiz, sektörümüz, kentimiz ve ülkemiz için hayırlar getirmesini diliyor, 
hepinize saygılar sunuyorum. 
 
Saygılarımla, 
 
Saygılarımla, 
Ali ÇANDIR 
Yönetim Kurulu Başkanı 
 


